

ՏԵՂԵԿՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ ՀԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ՄԱՍԻՆ
СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ
INFORMATION ABOUT THE AUTHORS

1. **Հայկ Սարգսյան** – տնտեսագիտության դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ տնտեսագիտության և կառավարման ֆակուլտետի ղեկան
Гайк Саргсян – доктор экономических наук, профессор, декан факультета экономики и управления ЕГУ
Hayk Sargsyan – Sc. D. in Economics, Professor, Dean of the Faculty of Economics and Management, YSU
Էլ. փոստ՝ h.sargsyan@ysu.am, sargsyan.ysu@gmail.com
2. **Ժիրայր Մխիթարյան** – տնտեսագիտության թեկնածու, ՀՀ հաշվեքննիչ պալատի մեթոդաբանության, վերլուծության և միջազգային կապերի վարչության պետի տեղակալ
Жирайр Мхитарян – кандидат экономических наук, заместитель начальника департамента методологии, анализа и международных связей Аудиторской палаты РА
Zhirayr Mkhitaryan – PhD in Economics, Deputy Head of Department of Methodology, Analysis and International Relations of Audit Chamber of RA
Էլ փոստ՝ zhmkhitaryan@armsai.am
3. **Կարլեն Խաչատրյան** – տնտեսագիտության թեկնածու, դոցենտ, ԵՊՀ կառավարման և գործարարության ամբիոնի վարիչ
Карлен Хачатрян – кандидат экономических наук, доцент, заведующий кафедрой управления и бизнеса ЕГУ
Karlen Khachatryan – PhD, Associated professor, Head of the Chair of Management and Business, YSU
Էլ. հասցե՝ karlen.khachatryan@ysu.am
4. **Ռուբեն Գևորգյան** – ֆիզմաթ գիտությունների թեկնածու, տնտեսագիտության դոկտոր, ԵՊՀ տնտեսագիտության մեջ մաթեմատիկական մոդելավորման ամբիոնի պրոֆեսոր
Рубен Геворгян – кандидат физико-математических наук, доктор экономических наук, профессор кафедры математического моделирования в экономике ЕГУ
Ruben Gevorgyan – PhD in Physics and Mathematics, Sc. D. in Economics, Professor of the Chair of Mathematical Modeling in Economics, YSU
Էլ. փոստ՝ rubengevorgyan@ysu.am
5. **Կարինե Մինասյան** - ԵՏՀ ներքին շուկաների, տեղեկատվայնացման, տեղեկատվական-հաղորդակցական տեխնոլոգիաների հարցերով կոլեգիայի նախկին անդամ (նախարար)
Карине Минасян – бывший член Коллегии (Министр) по внутренним рынкам, информатизации, информационно-коммуникационным технологиям ЕЭК
Karine Minasyan - former Member of the Board - Minister in charge of Internal Markets, Information Support, Information and Communication Technologies
Էլ. փոստ՝ kaminasyan@gmail.com
6. **Հրաչյա Զարարյան** – ԵՊՀ տնտեսագիտության մեջ մաթեմատիկական մոդելավորման ամբիոնի ասպիրանտ
Грачья Закарян – аспирант кафедры математического моделирования в экономике ЕГУ

Hrachya Zakaryan – PhD Student at the Chair of Mathematical Modeling in Economics, YSU

Էլ. փոստ՝ hrachya.zaqaryan@ysumail.am

7. **Գագիկ Եգանյան** – տնտեսագիտության թեկնածու, ԵՊՀ կառավարման և գործարարության ամբիոնի ափստենտ

Гагик Еганян – кандидат экономических наук, преподаватель кафедры управления и бизнеса ЕГУ

Gagik Yeganyan – PhD, Lecturer at the Chair of Management and Business of YSU

Էլ. փոստ՝ gagik.yeganyan@ysu.am

8. **Վարդան Բոստանջյան** – տնտեսագիտության դոկտոր, ԵՊՀ ֆինանսա-հաշվալի ամբիոնի պրոֆեսոր

Вардан Бостанджян - доктор экономических наук, профессор кафедры финансового учета ЕГУ

Vardan Bostandjyan - Doctor of Economics, Professor at the Chair of Financial Accounting at YSU

Էլ. փոստ՝ vardan.bostanjyan@ysu.am

9. **Արմինե Ջախարյան** - տնտեսագիտության թեկնածու, ՀՀ ԳԱԱ Մ. Քոթանյանի անվան տնտեսագիտության ինստիտուտի գիտաշխատող

Армине Захарян - кандидат экономических наук, научный работник института экономики им. М. Котаняна НАН РА,

Armine Zakharyan - PhD in Economics, Researcher at the Institute named after M. Kotanyan, NAS RA

Էլ. փոստ՝ azakharian@inbox.ru

10. **Լուսինե Հարությունյան** – կայուն զարգացման փորձագետ

Лусине Арутюнян – эксперт по устойчивому развитию

Lusine Harutyunyan – Expert on Sustainable Development

Էլ. փոստ՝ harlusine@yahoo.com

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ * СОДЕРЖАНИЕ * CONTENTS

Հայկ Սարգսյան, Ժիրայր Մխիթարյան – Տնտեսական հարաբերությունների սահմանադրականացումը սոցիալական պետությունում (ՀՀ օրինակով) **3**

Гайк Саргсян, Жирайр Мхитарян – Конституционализация экономических отношений в социальном государстве (на примере РА)

Hayk Sargsyan, Zhirayr Mkhitaryan – Constitutionalisation of Economic Relations in Welfare State (on example of RA)

Վառլեն Խաչատրյան – Պետության կայացածության և պետական կառավարման որակի փոխկապվածության խնդիրները **22**

Карлен Хачатрян – Проблемы взаимосвязи государственной состоятельности и качества государственного управления

Karlen Khachatryan – The Problems of the Relationship of State Capacity and Quality of Governance

Ռուբեն Գևորգյան, Վարինե Մինասյան, Հրաչյա Զաքարյան – Թվայնացման գործընթացները և ֆինանսական կայունությունը **35**

Рубен Геворгян, Карине Минасян, Грачья Закарян – Процессы цифровизации и финансовая устойчивость

Ruben Gevorgyan, Karine Minasyan, Hrachya Zakaryan – Digitization Processes and Financial Stability

Գագիկ Եգանյան – Միգրացիոն իրավիճակը և բնակչության տեղաշարժերի կառավարման ռազմավարությունները ՀՀ-ում **52**

Гагик Еганян – Миграционная ситуация и стратегии управления перемещениями населения в Республике Армения

Gagik Yeganyan – Migration Situation and Strategies of Population Movement Management in RA

Վարդան Բոստանջյան, Արմինե Զախարյան – Կորոնավիրուսի տնտեսական հետևանքների հաղթահարման հիմնախնդիրները Հայաստանի Հանրապետությունում **67**

Вардан Бостанджян, Армине Захарян – Проблемы преодоления экономических последствий коронавируса в Республике Армения

Vardan Bostandjyan, Armine Zakharyan – Problems of Overcoming the Economic Consequences of Coronavirus in the Republic of Armenia

Լուսինե Հարությունյան – Հանքարդյունաբերության կայուն զարգացման հիմնախնդիրները **77**

Лусине Арутюнян – Проблемы устойчивого развития горнодобывающей промышленности

Lusine Harutyunyan – Problems of Sustainable Development of the Mining Industry

Տեղեկություններ հեղինակների մասին **89**
 Сведения об авторах
 Information about the Authors